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Sid l av 11 

Nasim Mir (M) $ 5  69-72,74-78 
Bengt Engelberg (M) 
Kent Eriksson (M) 
Claes-Göran Klingberg (FP) 
Christer Hedberg (S) 
Staffan Sundberg (S) t om 8 72 
Helena Valentin (V) 
Produktionschef Pia Andersen, utbildningsstrateg Lisa Rönnback, utredare 
Anna Boman, personalföreträdare ordförande i Lararförbundet Agnetha 
Wennsten, bibliotekschef Ann-Helen Johansson, VFU-samordnare Anna 
Bjers-Giles 

Annika Andersson Ribbing 
20 l2-O9-2@ 

Protokollet innehåller $8 64- 78, varav $ 8  64-74 var öppna för allmänheten och $8 74-78 stängt 
för allmänheten 
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VARMDO KOMMUN 
Utbildningsstyrelsen 

Anslaget nedtas 

Underskrift 
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VARMDO KOMMUN 
Utbildningsstyrelsen 

Sid 4 

Utbildningssiyrelsen 2012-10-18 5 64 

Ändring av föredragningslistan 

Styrelsens beslut 

Ärende 5 angående ny skolorganisation, tas upp som ärende 9 

Ärende 6 angående rutiner för klagomål, tas upp som ärende 5 

Ärende 7 angående skolhälsovården, tas upp som ärende 6 

Ärende 8 angående undervisningstid grundsärskolan, tas upp som 
ärende 7 

Ärende 9 angående översyn över framtida lokalbehov för föreskole- 
verksamheten , utgår 

Ärende 10 angående sammanträdesdagar, tas upp som ärende 8 

Nytt ärende om hemställan till kommunstyrelsen ang. AFA- 
återbetalning, tas upp som ärende 10 

Nytt ärende om kallelsens utformning, tas upp som ärende 12 

( utdragsbesiyrkande 



VARMDO KOMMUN 
Utbildningsstyrelsen 

Utbildningsstyrelsen 201 2-1 0-1 8 5 65 

Sid 5 

12 US/0035 

Information: Ny bibliotekschef 

Utbildningsstyrelsens beslut 
Noterar informationen till protokollet. 

Beslutsnivå 
Utbildningsstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Ann-Helen Johansson är ny bibliotekschef sedan l a  oktober 2012. 
Hon har tidigare bland annat arbetat i Huddinge kommun och Nacka kom- 
mun där hon bland annat var med och byggde upp biblioteket i Dieselverk- 
stan. 
Styrelsen hälsar Ann-Helen hjärtligt välkommen. 

justering I I utdragsbestyrkaiide 



VARMDO KOMMUN 
Utbildningsstyrelsen 

Sid 6 

12 US/0035 

Information: VFU 

Utbildningsstyrelsens beslut 
Noterar informationen till protokollet. 

Beslutsnivå 
Utbildningsstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
VFU-samordnaren Anna Bjers-Giles informerar om arbetet med verksam- 
hetsförlagd utbildning. Hon placerar ut ca 150 st lärarstudenter per år runt 
om i Värmdö kommuns skolor. Även studenter från övriga lärosäten i Sve- 
rige praktiserar i våra skolor. 

Anna har kontaktpersoner ute i verksamheterna för att hjälpa till med placer- 
ing. 
De som fungerar som handledare kan gå en utbildning i två steg. Ca 130 st 
har gått den första delen och en kartläggning inför den andra delen ska göras 
i höst. 
Styrelsen tackar för informationen. 

justering I I utdragsbesiyrkaride 



VARMDO KOMMUN 
Utbildningsstyrelsen 

Utbildningsstyrelsen 201 2-1 0-1 8 $ 6 7  

Sid 7 

12 US/0164 

Information: Kundundersökning 2012 

Utbildningsstyrelsens beslut 
Noterar informationen till protokollet. 

Beslutsnivå 
Utbildningsstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Sedan 2005 har Värmdö tillsammans med flera andra kommuner i Stock- 
holms län, deltagit i samarbetsprojektet VAGA VISA. Detta är en kundun- 
dersökning inom förskola, familjedaghem, grundskola, gymnasium och 
vuxenutbildningen, med syfte att förbättra utvärderingen och kvalitetsupp- 
följningen i kommunerna. I årets undersökning deltog Värmdö, Danderyd, 
Ekerö, Sollentuna, Upplands Väsby, Tyresö, Vallentuna, Norrtälje och 
Täby. 

VAGA VISA innehåller fyra olika delar: kundundersökningar, observatio- 
ner, självvärderingar, tester och prov. Kundundersökningen genomförs en- 
hetsvis i olika svarsgrupper och vänder sig till föräldrar med barn i försko- 
lan, familjedaghem, förskoleklass, år 5, åk 8 och i särskola, samt elever i åk 
5, åk 8 och i åk 2 på gymnasiet. Resultaten följs sedan upp av huvudman 
och enhetsvis och redovisas på olika sätt för personal, elever och föräldrar. 
Resultaten används i respektive enhets systematiska kvalitetsarbete. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2012- 10-01 
Kundundersökning- jämförelse mellan kommuner per svarsgrupp i en fråga 
Exempel från kundundersökning: Brunns skola elever åk 8 
Exempel från kundundersökning: Hemmesta F-5 föräldrar åk 2 

Varje enhets resultat finns att läsa på Värmdös hemsida: 
Länk till skolornas resultat av kundundersökningen: 
https://www2.vai-mdo.se/Reso~1rce.phx/plazdp~1blicdinvanare/~1tbildn/allm/ 
enkater.htx?aps=invanare 

Länk till förskolornas och familjedaghemmens resultat av kundundersök- 
ningen 
https:Ilwww2.varmdo.se/Resource.phx/plazdpublicdinvanare/forskoldsido 
r/undersokn.htx?aps=invanare 

justering I I utdragsbeslyrkande 



VARMDO KOMMUN 
Utbildningsstyrelsen 

Sid 8 

Utbildningsstyrelsen 2012-1 0-1 8 j 68 l l US/O38 7 

Redovisning av 201 1 års uppnådda varden för 2012 års indikato- 
rer 

Utbildningsstyrelsens beslut 
Godkänner redovisningen av 20 1 1 års uppnådda varden för 2012 års 
indikatorer. 

Beslutsnivå 
Utbildningsstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Utbildningsstyrelsen beslutade i 3 15 20 12-03- 15 att ge produktionschefen i 
uppdrag att redovisa 201 1 års uppnådda värden för 2012 års indikatorer. In- 
dikatorerna syftar till att kunna göra målen för verksamheterna inom utbild- 
ningsstyrelsens ansvarsområden mätbara. Målvarden för 2012 har ej beslu- 
tats. 
Denna redovisning innehåller de uppnådda varden som kunnats ta fram ut- 
ifrån indikatorernas utformning. En del indikatorer innehåller flera verk- 
samhetsformer eller parametrar och har därför ej kunnat sammanföras i ett 
enskilt varde. Detta förtydligas då i kommentarer eller löpande text. 
För mandatperioden har kommunfullmäktige beslutat om sex stycken in- 
riktningsmål. Inför 2013 års budget pågår ett arbete med utformningen av 
mål och indikatorer. I det arbetet bör aven framtagandet av målvarden ingå. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 20 12- 10-0 1 
Redovisning av uppnådda värden för 201 1 
prov sjukfrånvaro per enhet 20 1 1-201 2 
Meritvärde åk 9 pojkar flickor 20 10 och 20 1 1 
NP (nationella prov) åk 9 20 1 1 och 2012 
NP i jämförelse med betyg åk 9 201 1 
NP åk3  2011 

Sandlista för beslutsexpediering 

juslering I I utdragsbestyrkarrde 



VARMDO KOMMUN 
Utbildningsstyrelsen 

Sid 9 

Utbildningsstyrelsen 2012-10-18 9 69 I I US/0139 

Rutiner för klagomål inom provarmdos skollagsstyrda verk- 
sam heter 

Utbildningsstyrelsens beslut 
1. Ersätter kommunstyrelsens riktlinjer för synpunktshantering med rutin för 
klagomålshantering inom provarmdos skollagsstyrda verksamhet, samt 
2. Även rutiner för synpunktshantering som kompletterar riktlinjerna och 
beslutas av behörig tjänsteman galler för provarmdos skollagsstyrda verk- 
samhet. 

Beslutsnivå 
Utbildningsstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Fr o m l juli 201 1 ska enligt 4 kap 8 8 Skollagen (2010:800) huvudmannen 
ha skriftliga rutiner för att ta emot och utreda klagomål mot utbildningen. 
Utbildningsstyrelsen beslutade i 8 62 201 1-06-15 om rutiner för klagomåls- 
hantering inom provarmdos skollagsstyrda verksamheter. 

En kommungemensam synpunktshantering har lanserats. De riktlinjer och 
rutiner som beslutats för denna synpunktshantering galler alla kommunens 
verksamheter. Dessa styrdokument bör därför galla aven som rutiner för 
klagomål inom provarmdos skollagsstyrda verksamheter. 

Handlingar i ärendet 
Tj ansteskrivelse 20 12- 10-02 
Kommunstyrelsens riktlinjer för synpunktshantering 
Rutin för synpunktshantering i Värmdö kommun 

Sändlista för beslutsexpediering 
provarmdo 
Enhetschefer under utbildningsstyrelsen 

I utdragsbestyrkande 



VARMDO KOMMUN 
Utbildningsstyrelsen 

Sid 10 

Utbildningsstyrelsen 201 2-1 0-1 8 70 12 US/0170 

utvärdering av skolhälsovårdens organisationsförändring på 
gymnasiet 

Utbildningsstyrelsens beslut 
Uppdrar till provarmdo att återkomma med 
- redovisning av åtgärder att vidta för att skapa battre förutsättningar för 
samverkan, samarbete och samordningsvinster, inklusive förtydligande av 
ansvarsfördelning, samt 
- översyn av ekonomisk fördelning och avgifter, med förslag på ny fördel- 
ning. 

Beslutsnivå 
Utbildningsstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Utbildningsstyrelsen beslöt i 3 22 201 1-03-10 att utse en verksamhetschef 
för skolhälsovården i provarmdos samtliga skolor, d v s grundskola, grund- 
särskola och gymnasium. Detta beslut innebar en förändring för gymnasiet 
där verksamhetschefsansvaret överfördes från respektive gymnasierektor till 
den centralt placerade verksamhetschef som även innehar ansvaret för 
grundskola och grundsärskola. 
I sitt beslut uttryckte utbildningsstyrelsen ett uppdrag att genomföra en ut- 
värdering av förändringen för gymnasiet. provarmdo har nu genomfört en 
utvärdering som presenteras i denna rapport. utvärderingen visar 
I rapporten görs en bedömning av hur gymnasieverksamhetens skolhälso- 
vård fungerar efter förändringen, samt om förändringen fått önskad effekt. 
Utvärderingens resultat visar att det finns behov av battre förutsättningar för 
samverkan och samarbete, tydligare ansvarsfördelning samt en översyn av 
ekonomisk fördelning och avgifter. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 20 12- 10-02 
Utvärdering av skolhälsovårdens organisationsförändring på gymnasiet 

Sändlista för beslutsexpediering 
provarmdo 
Rektor Värmdö gymnasium 
Rektor Gustavsbergs gymnasium 
Verksamhetschef för skolhälsovården 

justering I 



VARMDO KOMMUN 
Utbildningsstyrelsen 

Sid 11 

Utbildningsstyrelsen 2012-1 0-1 8 .$ 71 12 US/OI 42 

Fördelning av undervisningstid för grundsärskolans inriktning 
traningsskolan 

Utbildningsstyrelsens beslut 
Godkänner rektors förslag till fördelning av undervisningstid i grundsärsko- 
lans inriktning traningsskolan. 

Beslutsnivå 
Utbildningsstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Enligt nya skollagen (2010:800) 11 kap 7 8 ska den totala undervisningsti- 
den för varje elev i grundsärskolan vara minst 6 665 timmar. Bestämmelser 
om fördelning av den garanterade undervisningstiden på amnen och ärnnes- 
områden (timplaner) finns i bilaga 1 till Skolförordningen (201 1:85). Enligt 
10 kap 3 8 Skolförordningen beslutar huvudmannen efter förslag av rektorn 
om fördelning mellan årskurserna av undervisningstiden. 

Utbildningsstyrelsen har tidigare beslutat om fördelning av undervisningstid 
för grundsärskolan. Inom grundsärskolan finns en särskild inriktning som 
kallas träningsskola (avsedd för elever som inte kan tillgodogöra sig hela 
eller delar av utbildningen i amnen). Träningsskolan har en särskild timplan 
enligt skollagen, och utbildningsstyrelsen behöver fatta särskilt beslut om 
fördelning av undervisningstid för inriktningen traningsskolan. 

Rektor har upprättat förslag till fördelning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 20 12- 10-03 
Förslag till fördelning av undervisningstimmar för grundsärskolans inrikt- 
ning traningsskolan 

Sandlista för beslutsexpediering 
provarmdo 
Rektor Särskolan 

justering I I utdragsbestyrkande 



VARMDO KOMMUN 
Utbildningsstyrelsen 

Utbildningsstyrelsen 201 2-1 0-1 8 fi 72 

Sid 12 

12 US/0174 

Utbildningsstyrelsens sammanträdestider 2013 

Utbildningsstyrelsens beslut 
Återremitterar ärendet till presidiet för beslut i november. 

Beslutsnivå 
Utbildningsstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Förslag till sammanträdesdagar för 2013 anpassas till de andra nämnderna 
och styrelserna i kommunen. 

Yrkanden 
S-gruppen yrkar: 

"att ärendet återremitteras till presidiet för beslut i november." 

Proposition 

Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar i enlighet med opposi- 
tionens förslag eller avslår detsamma. Ordföranden finner att styrelsen be- 
slutar i enlighet med förslaget. 

Sandlista för beslutsexpediering 
Nämndsekretariatet 

justering I I utdragsbestyrkande 



VARMDO KOMMUN 
Utbildningsstyrelsen 

Sid 13 

Förslag till ny grundskoleorganisation för provarmdos skolor 

Utbildningsstyrelsens beslut 
1. Verksamheten på Munkmoraskolan F-3 kvarstår som en skolenhet 

2. Djurö skola och Skärgårdsskolan slås samman till en skolenhet 
omfattande F-9 med årskursfördelning anpassad efter elevunderlag och 
transportmöjligheter fr o m läsåret 2013114 

3. Ekedalsskolan och Kvarnbergsskolan slås samman till en skolenhet 
omfattande årskurserna F-9 fr o m läsåret 2013114 

4. Hemmestaskolan F-S och Hemmestaskolan 6-9 slås samman till en 
skolenhet omfattande årskurserna F-9 fr o m läsåret 2013114 

5. Verksamheten vid Kyrkskolan begränsas till att omfatta årskurserna F-3 
från dagens F-5 fr o m läsåret 2013114 

6. Verksamheten vid Viks skola utökas till att omfatta årskurserna F-6 från 
dagens F-5 fr o m läsåret 2013114 

7. Uppdrar till provarmdo att senast december 2012 redovisa en 
genomförandeplan med beaktande av följande perspektiv: 

- hur trafiklösningar kring skolorna löses i samråd med plan- 
kontoret (SPN) 

- hur transporter och skolskjutsar till, från och inom skolorna 
löses i samråd med kundvals- och finansieringskontoret 
m u )  

- hur lokalförändringsbehov löses i samråd med fastighets- 
kontoret (KSfu) 

- hur en övergång från Kyrkskolans blivande år 4 och 5 till 
höstterminens start i Hemmestaskolan löses med utgångs- 
punkt i vad som är bäst för eleverna 

- hur ledningen av förskolor som berörs av ändringar i skol- 
organisationen organiseras 

8. Uppdrar till provarmdo att i samband med detaljbudget 2013 föreslå och 
budgetera för satsningar på en attraktiv skola med högre kvalitet för 
eleverna 

9. Uppdrar till provarmdo att utreda och återkomma med förslag på hur och 
var Särskolan passar in i organisationen i syfte att främja inkludering 

10. Uppdrar till provarmdo att utreda hur skolbarnomsorgen och 
Skärgårdsprofilen i våra verksamheter kan utvecklas 

I utdragsbesiyrkande 



VARMDO KOMMUN 
Utbildningsstyrelsen 

Beslutsnivå 
Utbildningsstyrelsen 

Sid 14 

Reservationer och protokollsanteckningar 
S-gruppen och (V) reserverar sig mot beslutet och lämnar följande 
motivering: 

" Detta ar en av denna mandatperiods absolut viktigaste ärende och 
spelar en avgörande roll for Varmdös förutsättningar till en god kva- 
litetsutveckling i den verksamhet som engagerar vara medborgare 
allra mest, skolan. Den socialdemokratiska gruppen ar djupt kritisk 
till denna fragas hantering. 

Historik 
I juni 201 1 gav utbildningsstyrelsen ett uppdrag till prov att utreda 
och lämna förslag till hur kommunen ska organisera sin skolorgani- 
sation frainöver. En ny skollagstiftning som innebar en förändring i 
flera viktiga avseenden var utgångspunkten for uppdraget. Samtidigt 
skulle också lokalutnyttjandet analyseras och beaktas i utredningen. 

I oktober 201 1 redovisades en rapport for utbildningsstyrelsen. Upp- 
draget fran i juni preciserades och det gavs ett särskilt uppdrag att i 
ett snabbare spar utreda möjligheten att slå saininan Djurö skola med 
Skargårdsskolans olika skolenheter till en geinensain skolenhet. Del- 
utredningen kring detta behandlades av utbildningsstyrelsen i no- 
veinber 201 1. DA beslutade utbildningsstyrelsen att inte genoinfora 
någon förändring. 

Sedan behandlingen i utbildningsstyrelsen i november 201 1 har for- 
valtningen arbetat med utredningen. Styrelsen har inte diskuterat frå- 
gan ytterligare. Under senvaren genomfördes medborgardialoger på 
de tre öarna i skärgården som har skolverksamhet i nuläget. En fjar- 
de summerande dialog hölls därefter i Djurö skola. 

Utmaningar 
Skolorna i bade Värmdö och resten av landet star inför stora utina- 
ningar. Stora reformer har beslutats av riksdagen och genomforande- 
tiden ar väldigt knapp. En av de förändringar som paverkar skolan 
allra tydligast är kravet ph legitimerade Iarare i samtliga betygsattan- 
de amnen (1 7st). Redan idag rader stora svhigheter att hitta behöriga 
Iarare i vissa amnen. En stor andel av dagens praktiserande lararkar 
kommer inte vara behöriga med de nya kraven. Det kommer kräva 
stora utbildningsinsatser for att nå dit. NAgra pengar for att detta 
finns inte i statens budget. Det maste kommunerna själva lösa. Dar- 
till star lärarkåren inför stora pensionsavgangar och söktrycket till 1a- 
rarutbildningarna har varit lagt de senaste Aren. 

För Värmdös del ar det dessutom en dubbel utmaning eftersom vi 
startar pA en lägre behörighetsnivå an andra kommuner. I den senaste 

justering 



VARMDO KOMMUN 
Utbildningsstyrelsen 

Sid 15 

na i hela landet, på 289: av 290 plats. I Värmdö har vi också sett ett 
alltjämt ökande utflöde av andelen elever som väljer skolor utanför 
kommunen. 

De stora strukturomvandlingar som väntar skolvärlden kräver ge- 
nomtänkta och väl föränkrade lösningar. Det finns ingen "qvick fix" 
för att lösa detta. Vi socialdemokrater har under inledningen av kväl- 
lens diskussion, och i tidigare möten, framfört att de bästa förutsätt- 
ningarna för att åstadkomma en långsiktigt god kvalitetsutveckling i 
Värmdös skolor är om vi fattar gemensamma långsiktiga beslut. Det- 
ta är en fråga som kraver ett längre tidsperspektiv än mandatperio- 
dens, särskilt som det endast återstår två år av denna. Vi har förklarat 
att vi gärna aktivt medverkar till en lösning och en inriktning som 
räcker långt in i framtiden, att kvällens beslut skulle kunna vara ett 
konsensusbeslut. 

Den politiska hanteringen 
Efter sommaren kontaktades vi i oppositionen och bjöds in till sk. 
"presidiemöten" där ordförande, vice ordförande och 2:e vice ordfö- 
rande (s-mandat) diskuterade utredningen med förvaltningens tjäns- 
temän samt tågordningen för ärendets hantering under hösten. Under 
ett par veckor fördes konstruktiva diskussioner kring perspektiv som 
behövde finnas med för att beslut skulle bli så bra som möjligt. 

Flera av perspektiven kravde inblandning av andra nämnderldelar av 
förvaltningen och det blev uppenbart att ärendet skulle behöva langre 
tid före beslut. 

Majoriteten fattade beslut att ärendet skulle kompletteras med några 
perspektiv som prov själva skulle tillföra. 

Två "dialog/informationsmöten" bjöds in till, ett för Kyrkskolan och 
ett för Munkmoraskolan. Vid dessa restes väldigt många frågor var- 
av många inte kunde besvaras. Under dessa veckor stod det också 
kiart att viktiga uppgifter i utredningen inte stämmer, framför allt när 
det gäller den befintliga lokalkapaciteten. 

Med anledning av alla obesvarade frågor tog föräldraföreningarna 
initiativ till en hearing den 16 oktober till vilken alla fullmäktiges 
partier inbjöds delta. 

De sista tio dagarna före dagens beslut övergick det som initialt var 
en dialog till att bli en maktutövning. Majoritetens företrädare med- 
delade att de ämnade redovisa sin uppfattning i frågan vid en senare 
tidpunkt. När utskicket till utbildningsstyrelsen nådde sina ledamöter 
och ersättare möttes vi av en kallelse med en historisk förstasida. 
Istället för kallelse och dagordning fick styrelsen i en tre raders be- 
skrivning veta att Värmdökoalitionen skulle presentera sitt förslag 
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till beslut senast den 16 oktober, dvs. endast två dagar före kvällens 
beslutsmöte. 

Den 16 oktober genomfördes den av föräldrarna initierade hearingen 
med start kl. 18.30. Koalitionen hade bjudit in media till kl.17. All- 
mänheten inklusive de företrädare från oppositionen som skulle delta 
i hearingen fick ta del av förslaget fem minuter innan den skulle star- 
ta. 

Under hearingen ställdes återigen många konkreta frågor. Återigen 
saknades många svar på dessa. 

Senare under kvällen, strax före midnatt, mailades förslaget till hela 
utbildningsstyrelsen, fyrtio timmar innan mötet skulle starta. 

Det är ett flagrant arrogant sätt att hantera demokratiskt beslutsfat- 
tande på. 

Kritik mot hanteringen av förslaget och dess innehåll 
Förslaget till beslut leder till en mängd olika konsekvenser som inte 
finns belysta över huvud taget. 

kvalitet i verksamheten (organisation, lararbehörighet) 
Utbildningsstyrelsen har informerats om att det i nuläget saknas en 
sammanställning av vilka behörigheter som lärarna i kommunen har. 
Ett arbete ska påbörjas där två skolor ska kartläggas. Det väntas ta 
cirka ett halvår innan det är klart. För oss socialdemokrater är det 
svårt att förstå hur koalitionen så bergfast kan veta att man nu lagt 
förslag om den mest ändamålsenliga organisationen, när man inte 
har kunskap om en så avgörande pusselbit som lärarnas behörighet, 
vare sig skola för skola eller totalt för kommunen. 

lokalfrågor, överkapacitethybyggnation 
En av utgångspunkterna för utredningen har varit att kommunen 
uppges ha stor överkapacitet av lokaler. Vid närmare granskning av 
sifferuppgifterna kan vi konstatera att det är väldigt många uppgifter 
som inte stämmer. Vid snart sagt varje skolenhet skulle det krävas 
åtgärder först, för att den angivna kapaciteten ska stämma. 

Koalitionens förslag innebär att åtskilliga lokalanpassningar måste 
göras. Det finns inga uppgifter om vilka, hur mycket de beräknas 
kosta eller hur lång tid det skulle ta att genomföra. Vi finner argu- 
mentet att minska verksamheten med hänvisning till för mycket lo- 
kaler, rimmar illa med att samma förslag kräver stora lokalförand- 
ringar och nybyggnationer av platser. En följdeffekt handlar också 
om trafiksituationerna kring skolorna och behovet av skolskjutsar 
som inte heller, över huvud taget, berörts i underlagen. 

ekonomiska effekter 
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Koalitionen har motiverat sitt förslag med fördelar för ekonomin och 
pedagogiken. Ingenstans finns dock preciserat vilka kostnader man 
sparar och vilka nya kostnader som beslutet genererar. 

sociala aspekter 
Det finns ingen konsekvensbeskrivning av vad förslaget innebär ur 
ett socialt perspektiv. Värmdö kommun har i olika sammanhang 
alltmer börjat tala om social hållbarhet som en viktig komponent för 
att en god samhällsutveckling. Det perspektivet borde belysas i ett så 
viktigt beslut. 

Det normala förfaringssättet när helt nya förslag kommer på bordet 
hade varit att sända förslaget för beredning. En professionell bedöm- 
ning av förslagens olika konsekvenser hade givit oss politiker möj- 
lighet att ta ansvar, utöva ledarskap och skapa trovärdighet för våra 
beslut. 

Behov av gemensam beredningheslut i kommunfullmäktige 
Ett ärende som handlar om hela skolorganisationen påverkar flera 
nämnders sakområden. Det framgår också av koalitionens eget för- 
slag att flera olika kontor måste involveras. I det sammanhanget blir 
det ännu konstigare att man fattar beslut först, innan man ser resulta- 
tet av den gemensamma beredningen som krävs för en hållbar lös- 
ning som fungerar i praktiken. 

I en kommun äger kommunfullmäktige ansvaret för alla beslut. 
Kommunfullmäktige kan i sin tur delegera sitt ansvar till olika 
nämnder och styrelser. I detta sammanhang finns ingen tydlig dele- 
gation given. 

Praxis är att man lyfter komplicerade frågor som kräver flera närnn- 
ders delaktighetheredning till en högre nivå, dvs. kommunfullmäk- 
tige. Detta var också tjänstemännens förslag i sin utredning. Det har 
koalitionen vid kvällens sammanträde valt att ignorera. Vi har yrkat 
att ärendet ska föras till fullmäktige, dels av ovanstående skäl, men 
också för att frågan är av så principiell betydelse. Koalitionen avslog 
vårt yrkande. Det innebär också att de partier i fullmäktige som inte 
finns representerade i utbildningsstyrelsen, överhuvud taget inte ges 
chansen att få diskutera frågan. 

Kritiken som vi framfört i ovanstående text har framförts under både 
formella och informella möten och samtal. Vi har framfört dem och 
vi har kunnat ta del av många medborgares motsvarande frågor och 
argument till företrädare för koalitionen. Skolledarna, lärarfacken 
och kommunal har samtliga framfört synpunkter och under mötet har 
också vädjan framförts att inte gå till beslut med så bristfalliga un- 
derlag på bordet. 
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Vi socialdemokrater är både besvikna och upprörda över hur en så 
viktig fråga har fått behandlas på detta sätt. Det ger ingen bra start på 
den viktiga skolframtid vi vill bygga bra. Vi har idéer om vad vi tror 
kravs för en god kvalitetsutveckling i Värmdös skolor. Förslagen 
nedan ger alla professionella, goda krafter vi har i våra skolor red- 
skap att kunna göra stordåd också i framtiden. Vi beskriver dem 
kortfattat nedan. 

Socialdemokraternas budgetalternativ 
Vi socialdemokrater har i budgetarbetet för kommunen under flera år 
i rad valt att lagga förslag på satsningar inom skolans område för att 
kunna utveckla kvaliteten och attraktionskraften för våra skolor. De 
styrande partierna skar under mandatperioden 2006-2010 ned resur- 
serna för förskolans och skolans område rejält och åren därefter har 
mycket små resurser tillförts skolan utöver det som krävs för att fi- 
nansiera löne- och övriga kostnadsökningar. 

I budgetarbetet för år 2013 valde socialdemokraterna att i sitt bud- 
getalternativ kraftsamla kring en skolsatsning. Andra politikområden 
har fått stå tillbaka till förmån för skolsatsningen. Vi tillförde i vårt 
förslag ca. 23 miljoner kronor utöver den styrande majoritetens re- 
surser. 

Pengarna öronmärktes i vårt förslag till: 
* Fler lärare, 10 Mkr. 
* Utbildning för obehöriga lärare, 6,5 Mkr 
* Inrättande av karriärtjänster för lärare, 5 Mkr 
* Satsning på ledninglstyrning, 5,9 Mkr (pedagogiskt centrum, om- 
ställningsfond, administrativ avlastning) 
* Matematiksatsning 800.000:- 
* Slopad besparing på elever i behov av särskilt stöd 500.000:- 

Med dessa satsningar, ett Övervägt skolorganisationsbeslut med kun- 
skap om dess förväntade konsekvenser och ett gott ledarskap ges de 
bästa förutsättningar för Värmdös skolors framtid!" 

Koalitionen lämnar följande protokollsanteckning: 

"Från det i kommunfullmäktige antagna Vision 2030 hämtar vi om 
skolan: 

Naturens lugn möter ett pulserande lokalt samhälle 

"Samtidigt som en modern utveckling viilkomnas, slår vi också vakt 
om det som iii- unikt för Viirmdö. Tillgiinglighet till naturmiljön lir 
viktig för det sociala livet, det rörliga friluftslivet och för hiilsan. 
Viirmdös befolkning har niira till förskola, skola och jobb. " 
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Vi möter varandra med öppenhet och delaktighet 

"Skolan i Värmdö ar nigot utöver det vanliga. Förskola, skola och 
omsorg karaktäriseras av ett professionellt k it förande med engage- 
mang och lyhördhet. Värmdö ar ett väl fiingerande samhälle, som 
stöder människor i att fd livspusslet att gd ihop." 

Morgondagens företagande möter ett anrikt kulturarv 

"Utbildning handlar om att lära genom hela livet, bdde för sig sjalv 
och för arbetsmarknadens behov. Förskola, skola, gymnasium och 
högskola i Värmdö baddar för en stark kunskapsbas för en trygg 
framtid I Värmdö finns en god kompetens och utbildningsniv6n dr 
hög." 

Samtidigt måste vi vara uppmärksamma på förändringar i vår om- 
givning. Sista rubriken i Vision 2030 pekar på det, Värmdö möter 
Stockholm, Sverige och världen. 

Vad händer i vår omvärld och vad händer i runt omkring oss i 
Värmdö? 

Tre utmaningar ar tydliga och finns alla med som utgångspunkt 
i provarmdos utredning: 

Den nya skollagen och läroplanen ställer nya krav som kräver 
förändring av vara verksamheter. F-5 och 6-9 är inte lämpliga 
årskursindelningar för våra skolor. 
Samtidigt blir följden högre krav pa lärarna an tidigare. Det räcker 

inte med lärarbehörighet, 
lärarna ska aven vara behöriga för ratt årskurs och de ämnen som 

undervisas på skolan. 

Vi har ett vikande elev- och befolkningsunderlag. Barn- och 
elevantalet ökar inte i längre p i  samma satt i vår kommun. En 
samhallstrend är att barnfamiljer i större utsträckning bor kvar i 
storstaden, exempelvis Hammarby sjöstad, och prioriterar bra 
kommunikationer framför närhet till natur och friluftsliv. Allra 
tydligast märks det i att barnantalet minskar i våra förskolor i 
kommunens ytterområden. 

Vi har ett stort lokalöverskott. I både förskolan och skolan har vi 
lokaler i överskott just nu. 
I utredningen redovisas endast skollokalernas överskott, men över- 
skott finns på samma satt i förskolan. Oavsett politisk syn behöver 
alltid resurser användas på basta satt. Oanvända resurser ar inte till 
nytta för någon. 

Frågan blir då, hur ska vi utifrån dessa utmaningar, kunna nå 
målbilden i Vision 2030 om en "skola nära alla elever och rzatu- 
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ren, som karaktäriseras av ett professionellt utforande och som 
bäddar for en stark kunskapsbas for eleverna"? 

Varmdökoalitionens inriktningsförslag för den 
kommunala skolan 

Vår lösning för dagens kommunala skola i Värmdö, är att skolorna 
måste kunna ge bra förutsättningar för alla elever att nå såväl kun- 
skapsmål som trygghet. Undervisningen ska bedrivas i andamålsen- 
liga lokaler av pedagoger med behörighet i samtliga ämnen och 
årskurs i enlighet med de nya kraven. Detta för att kunna badda för 
en stark kunskapsbas i framtiden. 

Det gör vi genom att de flesta av våra skolor blir skolor med årskur- 
serna F-9, i dem ges möjlighet att använda lokaler och personal på 
ett effektivt och optimalt satt för elevens basta. 

Samtidigt behöver skolan ge trygghet och närhet. Det ar viktigt 
främst för de yngsta barnen. Därför ser vi behov av att behålla rnind- 
re skolor för de yngsta barnen längre ut i vår kommun. Där är lös- 
ningen snarare mindre skolor med årskurserna F-3, dar aven försko- 
lorna integreras med skolorna och möjliggör samarbete såväl som 
trygga övergångar mellan förskola och skola. 

Skärgården är i unik och behöver därför hanteras på ett unikt sätt. 
Elevernas behov av såväl trygghet och närhet som av jämnåriga 
kamrater och duktiga ämneskunniga lärare, möter en utmaning i 
form av stora avstånd och ibland begränsande möjligheter till trans- 
porter. Skärgårdsskolan har pga av vikande elevunderlag under 
många år varit utsatt för stor osäkerhet. 

Konkreta lösningar 

För några av våra större skolor föreslår vi inga förändringar. Ös- 
byskolan och Brunns skola är redan idag F-g-skolor och har redan 
idag anpassat sina inre organisationer till läroplanens och skollagens 
krav. 

Hemmesta F-5 och Hemmesta 6-9 samt Kvarnbergsskolan och Eke- 
dalsskolan, föreslås bilda två nya enheter, Hemmestaskolan F-9 och 
Gustavsbergsskolan F-9. Det innebär inga direkta förändringar för 
elever som befinner sig i skolorna idag, utan ger rektorerna möjlighet 
att anpassa sina inre verksamheter efter elevernas behov och lokal- 
och personalförutsattningar, i enlighet med skollagen. 

För vår enda mellanstora skola, Viks skola, ökar vi antalet årskurser 
från F-5 till att omfatta F-6. 
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För Fågelvik skola, en av våra mindre F-3-skolor, sker inga förand- 
ringar. Den är redan integrerad med förskola med samma verksam- 
hetschef. 

För Munkmoraskolan föreslår vi att verksamheten fortsätter som en 
F-3-skola, dock med satsningen på ett förstärkt skolledarskap. Ut- 
ifrån elevernas perspektiv sker ingen förändring. Sammanslagningen 
av Kvarnbergs- och Ekedalsskolan gör att det kommer behöva tillsat- 
tas en rektor vid skolan. Här finns möjligheter att integrera förskolan 
med skolan, på ett satt som möjliggör bra samarbete och bra över- 
gångar mellan förskola och skola, vilket skapar trygghet och närhet. 

För Kyrkskolan sker en förändring från dagen årskurser F-5 till att 
omfatta F-3. Skolans saknar idag, som vi ser det, möjlighet att bedri- 
va undervisning i årskurserna 4-6 på ett pedagogiskt och ekonomiskt 
tryggt satt. Även här finns såväl närhet för de yngre eleverna, som 
möjligheter att integrera med förskola. Naturmiljön vid skolan är en 
fantastisk möjlighet för att utveckla skolbarnomsorg och upplevelse- 
baserad undervisning. Dessa unika möjligheter måste fortsatta ut- 
vecklas och på många satt kan Kyrkskolan utgöra en potential och 
inspiration för hela skolverksamheten i Värmdö kommunala skolor. 

Djurö skola, som redan idag är en F-9-skola har redan idag anpassat 
sin inre organisation till läroplanens och skollagens krav. Trots detta 
vill vi göra en förändring genom en sammanslagning med Skar- 
gårdsskolan. Skargårdsskolan är idag bestående av tre aktiva enheter 
och två stycken vilande. För att möjliggöra undervisning F-9, behö- 
ver skolan slås samman med Djurö skola, Djurö Skargårdsskola. 
På så satt kommer alla elever vara inkluderade i klasserna som finns 
i Djurös skollokaler, ha jämnåriga kamrater i en större grupp, samti- 
digt som de aven kommer undervisas i de mindre skollokalerna på 
öarna. Skollokalerna vid Möja, Svartsö och Runmarö kommer alla 
finnas kvar, lärare kommer finnas och undervisa där och undervis- 
ning kommer bedrivas dar i alla åldrar. Undervisningen kommer där 
det saknas amnesbehöriga lärare, ledas av lärare verksamma vid Dju- 
rö skollokaler, och ibland kommer dessa lärare ut till öarnas skollo- 
kaler. Ibland kommer eleverna in till Djurö skollokaler för undervis- 
ning. Transportmöjligheter och vader och vind kommer delvis styra 
hur stor del av undervisningen som förläggs till Djurö. 

De nya skolnamnen Hemmestaskolan F-9, Gustavsbergsskolan F- 
9 och Djurö Skargårdsskola F-9 ar att betrakta som arbetsnamn. 
Skolorna bör döpas efter en process där eleverna vid skolorna arbetar 
fram namnförslag och utbildningsstyrelsen fastslår de nya skolnam- 
nen. 
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Praktiska utmaningar 

Vid Ösbyskolan, Brunn skola och Fågelviks skola behöver inga 
omedelbara åtgärder ske. 

Kring Munkmoraskolan kommer en ny verksamhetschef tillsattas 
och möjligheterna att ytterligare integrera förskola i skolan finns och 
bör ske. 

Vid Viks skola pågår en översyn av trafiksituationen av Samhalls- 
planeringsnämnden, möte sker den 13 november, och översyn av 
skolokaler och eventuella åtgärder för dessa behöver ske. 

Vid Hemmestaskolan pågår likaså en översyn av trafiksituationen 
av Samhallsplaneringsnämnden, möte sker senare under hösten, i öv- 
rigt behöver inga åtgärder ske. 

Vid Gustavsbergskolan, dvs. Kvarnbergs- och Ekedalsskolan, 
kommer renoveringar att behöva genomföras. I samband med dessa 
kommer trafiklösningar ses över, och det kommande elevunderlaget 
noggrant analyseras för att åstadkomma optimala lokaler utifrån be- 
hoven. 

Vid Kyrkskolan behöver inga akuta åtgärder ske, på sikt finns möj- 
ligheterna att ytterligare inte-grera förskola i skolans lokaler. Skol- 
barnomsorgen bör behållas vid skolan till tolv års ålder, och skol- 
skjutsarna anpassas för att möjliggöra för elever på andra skolor att 
ta sig dit. 
Inför omställningen hösten 2013 behövs en genomarbetad plan för 
elevernas övergång från Kyrkskolan till Hemmestaskolan. 

Vid Djurö Skargårdsskola kommer en rektor för hela verksamhe- 
ten att tillsattas samt transport- och skolskjutsfrågan belysas och 
praktiskt och ekonomiskt att lösas. Utöver det behöver rektorn integ- 
rera alla elever och all personal i en verksamhet, ett väldigt viktigt 
arbete. Föreslaget att se alla skollokaler som en skolenhet trots rela- 
tivt stora avstånd mellan dem är en utmaning. Förändringen ska ske 
utifrån ett elevperspektiv, där det galler att se till varje individs basta 
gällande såväl trygghet, social stimulans som kunskapsutveckling. 

Här bör aven en modern by-skola, som Djurö Skargårdsskola är, 
arbeta mycket med IKT-satsningar för att stödja undervisning för 
elever som befinner sig i andra skollokaler an den som läraren befin- 
ner sig i. Även läxläsning under båtfärd kan underlättas med sådana 
hj alpmedel. 

Pedagogiska utmaningar 

Våra kommunala skolor är idag bra. De upplevs som tryggare och 
bättre an genomsnittet i jämförelser med andra skolor. Därmed inte 
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sagt att de kan bli battre. Med en tydligare struktur i skolorganisa- 
tion, med battre uppföljning av kunskaper och resultat, och med mer 
samarbete och stöd från central förvaltning i kommunen, kommer vi 
skapa "en stark kunskapsbas för en trygg framtid " 

Redan idag har Värmdö skolor ämnesnätverk och samarbeten mellan 
skolorna som är exempel för andra kommuner att ta efter. Men vi 
kan göra mer. I Värmdö kommuns budget för 201 3 satsar vi på att 
öka kompetensens hos lärare, och kunskaperna hos våra yngsta, ge- 
nom höjd skolpeng just för dem. Vi kommer genomföra matematik- 
satsningar, ge stöd för uppbyggnad för skolbibliotek där de saknas 
och göra ytterligare satsningar på elevhalsan. I Utbildningsstyrelsens 
budget kommer vi kunna göra flera centrala satsningar, dels genom 
att behålla en större del av OH-kostnaderna, dels genom att vi under 
året kliver ur lokaler. 

Vårt främsta mål måste nu i Utbildningsstyrelsen och provarmdo 
vara att öka lärar- och ämnesbehörigheten, såväl som behörigheten 
för förskolepedagoger. Vi har medel avsatt för just det. Lärarlyftet II 
behöver utnyttjas maximalt. En strategi för detta måste tas fram. 

Lärarnas professionella roll måste starkas. Detta sker bland annat ge- 
nom FNU kommer uppmärk-samma goda lärarinsatser och genom re- 
gerings satsning på "Förstelärare", vilket vi vill införa under det 
kommande året. Ytterligare möjligheter för hur vi kan premiera skick- 
liga pedagoger med hjälp av meriteringsprogram bör utredas. Vidare 
bör möjligheter till samarbete och kontakt med högskola upprättas på 
flera nivåer. Idag genomförs program för rektorer och verksamhets- 
chefer. Fler anställda behöver omfattas av liknande program och möj- 
ligheter till lektors- och forskartjänster utredas. 

Ett spännande projekt som pågår i samarbete med Högskolan i Jön- 
köping är arbetet med att skapa en "Modellskola för 100 % målupp- 
fyllelse" i Granna skola. Vi vill att förvaltningen undersöker möjlig- 
heter att lära av det projektet. En möjlig utveckling för någon av våra 
F-g-skolor att påbörja. 

I flera dialoger och aven vid andra tillfallen, har skolbarnomsorgens 
möjligheter och verksamhet kommit upp till diskussion. Vi vet att 
det finns skolbarnomsorg av väldigt hög kvalitet på flera av våra 
skolor. Vilka verksamheter som finns och ar uppskattade måste 
uppmärksammas och det bör utredas hur skolbarnomsorgen kan ut- 
vecklas i kommunens skolor för att bli den förstärkning av skolan 
som den ar avsedd att vara. 

I Gustavsbergs hamn pågår såväl traditionell porslinsverksamhet 
som annan kultur. Nu diskuteras aven möjligheten att ett Kulturhus 
ska etableras i hamnen och eventuellt ett upplevelsecentrum i sam- 
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verkan med Cirkus Cirkör. Vi vill att våra rektorer och provarmdo 
söker samarbete med dessa verksamheter i den mån dessa påbörjas 
och i den utsträckning som är möjlig för utveckling av verksamhe- 
ten. 

I kommunstyrelsen kommer ett arbete påbörjas kring en IKT- 
strategi. Det ar viktigt att skolornas roll och behov av IKT kommer 
med. provarmdo behöver delta i det arbetet och utreda ifall ytterliga- 
re satsningar behöver ske, utöver de som redan görs i våra skolor 
inom området. 

Värmdö kommun består av öar, hav och havsvikar men även av bruksorten 
Gustavsberg som med sin porslinstradition och sitt kulturutbud kompletterar 
helheten. Det är viktigt att alla våra kommuninvånare lär kanna sin kommun 
och vi vill därför att alla skolor får i uppdrag att utveckla sin "Skärgårdspro- 
fil". Upplevelseskolan i Kyrkskolan ar ett utmärkt exempel på hur en skola 
kan arbeta med sin Skärgårdsprofil." 

På grund av jäv deltar inte Martti Hietikko (KD) i handläggningen av detta 
ärende. 

Ärendebeskrivning 
provarmdo har fått i uppdrag av utbildningsstyrelsen att genomföra en ut- 
redning av skolorganisationen med förslag på ny organisation fr o m höst- 
terminen 20 13. Uppdraget redovisades i en utredning som presenterades 
som information för utbildningsstyrelsen den 18 september. Utbildningssty- 
relsen gav då provarmdo i uppdrag att till oktobermötet presentera 

hur klass- och gruppstorlek i skolorna påverkas av de förordade för- 
slaget på en generell nivå 

konsekvenser av och hur möjligheter till en ökad flexibel skollösning 
skulle kunna åstadkommas genom en sammanslagning av rektors- 
områdena för Djurö- och Skärgårdsskolan, utan att nedläggning av 
någon enhet sker. 

Yrkanden 
S-gruppen yrkar: 

"att majoritetens förslag överlämnas till förvaltningen för beredning. 
Beredningen ska bedöma sannolika konsekvenser av förslaget utifrån föl- 
jande sex aspekter: organisation, lärarbehörighet, lokalförsörjningen, skol- 
skjuts och trafiklösningar, ekonomin för resultatenheter och helheten samt 
barn- och miljöperspektivet. 
Beredningen ska också belysa ett alternativ dar Kyrkskolan organiseras som 
en F-6-skola." 

justering I I I utdragsbestyrkande 
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Max Ljungberg (MP) och Malin Bellander (M) yrkar avslag på S-gruppens 
yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar i enlighet med opposi- 
tionens förslag eller avslår densamma. Ordföranden finner att styrelsen avs- 
lår förslaget. 

Votering begärs. 
Följande voteringsordning läses upp och godkänns: 
Den som röstar bifall till S-gruppens förslag röstar nej, den som röstar av- 
slag till S-gruppens yrkande r&& ja. 
Styrelsen beslutar med 6 ja röster mot 3 nej röster. 
(voteringslista 1) 

Voteringslista 1 vid utbildningsstyrelsens sammanträde 201 2-1 0-1 8 

Ledamöter 
I Ja I Nej I Avstår 

Max Ljungberg (MP) 

Malin Bellander (M) 

Annika Andersson Ribbing 
(S) 

Bill Bergman (M) 

Lars-Erik Wahlström (FP) 

Sally Thornton (MP) 

Jakob Fritzell (S) 

X 

X 

X 

X 

Cecilia Ramning (S) 

Yrkanden 

X 

X 

X 

Nasim Mir (M) 

Koalitionen yrkar att: 
" Verksamheten på Munkmoraskolan F-3 kvarstår som en skolenhet 

X 

Tjänstgörande ersättare 

X 
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Djurö skola och Skärgårdsskolan slås samman till en skolenhet omfattande 
F-9 med årskursfördelning anpassad efter elevunderlag och 
transportmöjligheter fr o m läsåret 2013114 

Ekedalsskolan och Kvarnbergsskolan slås samman till en skolenhet 
omfattande årskurserna F-9 fr o m läsåret 2013114 

Hernrnestaskolan F-5 och Hemmestaskolan 6-9 slås samman till en 
skolenhet omfattande årskurserna F-9 fr o m läsåret 2013114 

Verksamheten vid Kyrkskolan begränsas till att omfatta årskurserna F-3 från 
dagens F-5 fr o m läsåret 2013114 

Verksamheten vid Viks skola utökas till att omfatta årskurserna F-6 från 
dagens F-5 fr o m läsåret 2013114 

att uppdra till provarmdo att senast december 2012 redovisa en 
genomförandeplan med beaktande av följande perspektiv: 

- hur trafiklösningar kring skolorna löses i samråd med plankontoret (SPN) 

- hur transporter och skolskjutsar till, från och inom skolorna löses i samråd 
med kundvals- och finansieringskontoret (FNU) 

- hur lokalförändringsbehov löses i samråd med fastighetskontoret (KSfu) 

- hur en övergång från Kyrkskolans blivande år 4 och 5 till höstterminens 
start i Hemmestaskolan löses med utgångspunkt i vad som är bäst för ele- 
verna 

- hur ledningen av förskolor som berörs av ändringar i skolorganisationen 
organiseras 

att uppdra till provarmdo att i samband med detaljbudget 2013 föreslå och 
budgetera för satsningar på en attraktiv skola med högre kvalitet för 
eleverna 

att uppdra till provarmdo att utreda och återkomma med förslag på hur och 
var Särskolan passar in i organisationen i syfte att främja inkludering 

att uppdra till provarmdo att utreda hur skolbarnomsorgen och 
Skärgårdsprofilen i våra verksamheter kan utvecklas7' 

S-gruppen yrkar avslag på koalitionens yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar i enlighet med koali- 
tionens förslag eller avslår densamma. Ordföranden finner att styrelsen be- 
slutar i enlighet med förslaget. 

Votering begärs. 
Följande voteringsordning läses upp och godkänns: 
Den som röstar bifall till koalitionens förslag röstar ja, den som röstar avslag 
till koalitionens förslag röstar nej. 
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Styrelsen beslutar med 6 ja röster mot 3 nej röster. 
(voteringslista 2) 

Voteringslista 2 vid utbildningsstyrelsens sammanträde 201 2-1 0-1 8 

Max Ljungberg (MP) X 

Malin Bellander (M) X 

Annika Andersson Ribbing X 
(S) 

Bill Bergman (M) X 

Lars-Erik Wåhlström (FP) X 

Sally Thornton (MP) X 

Jakob Fritzell (S) X 

Cecilia Ramning (S) X 

Tjänstgörande ersättare 

1 Nasim Mir (M) I X  I I I 

Yrkanden 
S-gruppen yrkar: 

"att ärendet skall avgöras i kommunfullmäktige." 

Max Ljungberg (MP) och Malin Bellander (M) yrkar avslag på S-gruppens 
förslag. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar i enlighet med S- 
gruppens förslag eller avslår densamma. Ordföranden finner att styrelsen 
avslår förslaget 

Votering begärs. 
Följande voteringsordning läses upp och godkänns: 
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Den som röstar bifall till S-gruppens förslag röstar nej, den som röstar av- 
slag till S-gruppens förslag röstar ja. 
Styrelsen beslutar med 6 ja röster mot 3 nej röster. 
(voteringslista 3) 

Voteringslista 3 vid utbildningsstyrelsens sammanträde 201 2-1 0-1 8 

Ledamöter 

Max Ljungberg (MP) 

Malin Bellander (M) 

Annika Andersson Ribbing 
(S) 

Bill Bergman (M) 

Lars-Erik Wahlström (FP) 

Sally Thornton (MP) 

Jakob Fritzell (S) 

Cecilia Ramning (S) 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 12-10-10 
Utredning av provarmdos skolorganisation med förslag på ny skolorganisa- 
tion 20 12- 10-04 
Protokoll från MBL förhandling 
Synpunktsstatistik och synpunkter och svar i synpunktshanteringssystem 
sammanställningar dialoger Kyrkskolan och Munkrnoraskolan 

Ja 

X 

X 

Nasim Mir (M) 

Sändlista för beslutsexpediering 
Finansieringsnamnden för utbildning 
Samhallsbyggnadsnamnden 
Kommunstyrelsens fastighetsutskott 
provarmdo 

Tjänstgörande ersättare 

X 

X 

X 

X 

justering I 

Nej 

X 

X 

X 

I utdragsbestyrkande 

Avstår 
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justering 1 ) utdragsbesfyrkande 4%' w 
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Hemställan till kommunstyrelsen ang. AFA-återbetalning 

Utbildningsstyrelsens beslut 

Förslaget om hemställan avslås. 

Beslutsnivå 
Utbildningsstyrelsen 

Reservationer och protokollsanteckningar 
S-gruppen reserverar sig mot beslutet och lämnar följande motivering: 

"Värmdö kommun har under de senaste åren betalat in för mycket 
pensionsmedel till AFA. Det har inneburit att de i somras aviserade att 
en återbetalning ska ske engångsvis. För Värmdös del handlar det om 
28 miljoner kronor. Vi socialdemokrater bad kommunens tjänstemän 
räkna ut hur stor andel av dessa pengar som härrörs till skolans eko- 
nomi. Svaret från ekonomikontoret är 14 miljoner kronor. 

Vi socialdemokrater valde då att tillföra dessa pengar till skolans om- 
råde. Det är ju därifrån de kommit. Stora satsningar behöver göras och 
vi finansierade en del av våra förslag med dessa pengar. Under bud- 
getdebatten hävdades från koalitionshåll att dessa medel inte går att 
disponera på detta sätt då pengarna utbetalas under fjärde kvartalet 
2012. Vi vet att flera kommuner valt vårt sätt att disponera dessa me- 
del och stod fast vid vårt förslag i budgetdebatten. 

Vårt förslag avslogs i budgetfullmäktige. 

Darför aktualiserar vi ikväll frågan på utbildningsstyrelsen. Vi menar 
alltjämt att skolan borde återfå sina pengar. Genom att göra en hem- 
ställan till kommunstyrelsen om de 14 miljoner kronorna kan pengar- 
na tillföras de viktiga satsningar som utbildningsstyrelsen behöver 
göra. Argumentet att pengarna hör till årets budget har därmed tagits 
hänsyn till. 

Döm om vår förvåning när koalitionen röstar ned vårt förslag. Det in- 
nebär att ett avsteg görs från principen om likvärdiga villkor mellan 
skolor i kommunal och alternativ regi. Skolor som drivs i alternativ 
regi har fått använda hela sin skolpeng medan de kommunala skolorna 
har fått betala en för hög premie som sedan går till något annat än sko- 
la. Det förvånar oss att inte utbildningsstyrelsen bevakar sina intressen 
i denna fråga och att skolorna undandras sina rättmätiga pengar." 

justering , I I I utdragsbestyrkande 
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Ärendebeskrivning 
Socialdemokraterna väckte ett nytt ärende till sammanträdet 2012- 10- 18. De 
önskar att utbildningsstyrelsen hemställer hos kommunstyrelsen att de pen- 
sionsmedel som återbetalas till kommunen under fjärde kvartalet 2012 och 
som kommer från de kommunala skolenheterna (14 mkr) ska ställas till ut- 
bildningsstyrelsens förfogande för strategiska insatser som ökar den kom- 
munala skolans kvalitet och attraktionskraft. 
Koalitionen anser att detta ärende ska beslutas i kommunfullmäktige. 

Yrkanden 
S-gruppen yrkar: 

"att utbildningsstyrelsen hemställer hos kommunstyrelsen att de pensions- 
medel som återbetalas till kommunen under fjärde kvartalet 2012 och som 
kommer från de kommunala skolenheterna (14 mkr) ska ställas till utbild- 
ningsstyrelsens förfogande för strategiska insatser som ökar den kommunala 
skolans kvalitet och attraktionskraft." 

Koalitionen yrkar: 

"avslag på S-gruppens förslag". 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar i enlighet med opposi- 
tionens förslag eller avslår densamma. Ordföranden finner att styrelsen avs- 
lår förslaget. 

Vo tering begärs. 
Följande voteringsordning läses upp och godkänns: 
Den som röstar bifall till S-gruppens förslag röstar nej, den som röstar av- 
slag till S-gruppens yrkande röstar ja. 
Styrelsen beslutar med 5 ja röster mot 4 nej röster. 
(voteringslista 4) 

Voteringslista 4 vid utbildningsstyrelsens sammanträde 201 2-1 0-1 8 

Ledamöter 

I I Ja I Nej I Avstår 
I I l 

Max Ljiingberg (MP) 

Malin Bellander (M) 

Annika Andersson Ribbing 
(S) 

Bill Bergman (M) 

X 

X 

X 

X 
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Lars-Erik WAhlström (FP) 

Sally Thornton (MP) 

Jakob Fritzell (S) 

Cecilia Ramning (S) 

Handlingar i ärendet 
S-gruppens förslag 20 12- 10- 18 

Martti Hietikko (KD) 

Sändlista för beslutsexpediering 

provarmdo 

Tjänstgörande ersättare 

X 

X 

X 

X 

X 
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12 US/0035 

Produktionschefen informerar 

- Lärarbehörighet 

- Rekrytering 

- SKL:s öppna jämförelser Gymnasieskolan finns from 121022 

- Ösbyskolan är en av fem finalister till Suntliv.se:s arbetsmiljöpris 

justering 

ase 
I 
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Kallelsens utformning 

Utbildningsstyrelsens beslut 

Presidiet ser över kallelsens utformning. 

Beslutsnivå 
Utbildningsstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Socialdemokraterna väckte ett nytt ärende till sammanträdet 2012- 10- 18. De 
önskar att presidiet tillsammans tittar på kallelsens utformning. 

Yrkanden 
S-gruppen yrkar: 

"att utformningen av kallelsen behandlas av presidiet." 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar i enlighet med opposi- 
tionens förslag eller avslår detsamma. Ordföranden finner att styrelsen be- 
slutar i enlighet med förslaget. 

Sandlista 
provarmdo 
Nämndsekretariatet 
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Utbild~zilzgsstyi-elselz 2012-1 0-1 8 8 77 

Delgivningar och anmalningsarenden oktober 

Dnr 

Anmälan till deltagande i SKL: Matema- 
tiksatsningen PISA 2015 

Skolverket Redovisning av utvecklingsarbete för att 
höja kvaliteten i matamatikiindervis- 
ningen - Matematiksatsningen 201 1 

Ekonomisk uppföljning av utvecklings- 
bidrag i matematik 

Skolverket 

Bygg- och miljökon- 
toret 

Kontrollrapport över oanmald inspektion 
på Ekedalsskolan 

Bygg- och rniljökon- 
toret 

Kontrollrapport över oanmald inspektion 
på Fågelviks skola 

Bygg- och miljökon- 
toret 

Kontrollrapport över oanmald inspektion 
på Solrestaurant VIWGrantomta 

Skolinspektionen Uppföljningsbeslut: Uppföljning efter 
tillsyn gällande skolmåltiden i Värmdö 
kommun 

S kolverket Beslut: Extra tilldelning av statsbidrag 
till yrkesinriktad gymnasial vuxenutbild- 
ning 2012 

Kammarkollegiet Ansökan om statsbidrag för lärare och 
förskollärare enligt förordningen om 
statsbidrag för utbildning på forskarnivå 
för lärare och förskollärare 

KPMG Resursfördelning inom Finansierings- 
nämnden för utbildning 

Djurö skola Anmälan kränkande behandling: Djurö 
skola 

justering I 
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2012- 
09-26 

2012- 
10-09 

Djurö skola 

Lärarförbundetl se 
Lärarnas riksför- 
bundkomrnunal 

Anmälan kränkande behandling: Djurö 
skola 

Skrivelse angående ny skolorganisation 
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Utbild~zilzgsstyrelse~z 201 2-1 0-1 8 78 

Delegationsbeslut 

Utbildningsstyrelsens beslut 
Utbildningsstyrelsen beslutar att godkänna redovisningen av delegationsbe- 
slut. 

Redovisning av delegationsbeslut oktober 2012 

Del. Nr I Delegation I Delegat I Beslut, datum I 
Ordförandebeslut: Användarkonto 
för ansökan om att starta yrkeshög- 
skoleutbildning 

Värmdö gymnasium 
I I 1 

Ordf. Max Ljung- 
berg 

Elever som tagits in efter terminens 
början 

2012-09-03 

R Arne Andersson 2012-08-31 I I 
Byte av studieväg 

Beslut om antagning: 171 stycken 

- - 

R Arne Andersson 2012-08-31 

Djurö skola 

Beslut om skoldagens omfattning 

R Arme Andersson 

R Anders Jansson 

2012-09-13 

Beslut om vilka kurser som ska er- 
bjudas som elevens val 

R Anders Jansson 

Solbackens förskola 
I I I 

CH2 Malin Malm- 2012-10-08 
ström I Beslut om verksamhetsinriktning 

Plan mot kränkande behandling FskC Malin Malm- 
ström 

I Beslut om att person som ej uppfyl- 
ler legitimations/behörighetskrav far 

2012-10-08 
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bedriva undervisning i mer an 6 
manader upp till 1 ar 

Sid 38 

I utdragsbestyrkande 


